
 Protokół Nr VIII / 2007 

z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 29 sierpnia  2007 r.

 Początek sesji - godz. 9.00 zakończenie - godz. 13.25

Radni obecni :

      1.   Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Krzysztof Tomków
5. Kuzianik Alicja 
6. Malik Adam
7. Małek Janusz
8. Michalski Edward
9. Mindur Andrzej
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Stączek Ryszard
12. Szajna Anna
13. Trygar Krystyna
14. Węgrzyn Maria

      15. Gierad Alfreda

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Sekretarz Gminy Zaszyn - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy Zarszyn - Pani Teresa Pawłowska
- Radca prawny - Pani Agata Kustra Frączek 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i  uwag  do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami,  w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn.
      6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zarszyn na 2007 r
      7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
      8. Stan przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn do
         rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2007/2008.
      9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na
          ławników do sądów powszechnych. 
    10.Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr V/33/2007 z dnia
         27 marca 2007r w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym
         Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Zarszynie.                      
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11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr III/16/2006 z dnia
     28 grudnia 2006 r w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2007 r.       
12.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy.
13. Wolne wnioski i zapytania.
14.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
15.Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W trakcie rozpoczęcia 
obrad w sesji uczestniczyło 14 radnych,  o godz. 10, 20 na salę przybył radny Wojciech Niemiec.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosk Wójta Gminy zaproponowal 
włączyć  do  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zmian  w  Statucie 
Samodzielnego  Publicznego  Gminnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w Zarszynie.  Poddany pod 
głosowanie wniosek Wójta przyjęty został jednomyśnie. 

Ad. 3.  Nie wniesiono uwag i poprawek do protokołu z poprzedniej sesji.  

Ad. 4.  W interpelacjach głosu nie zabierano.

Ad.  5.  Wójt  Gminy Pan Andrzej  Betlej  złożył  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w okresie 
między sesjami, w tym z realizacji uchwał. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 
Nad złożonym sprawozdaniem w trakcie dyskusji głos zabrali :

-  Radny  Janusz  Dębski  poprosił  o  przybliżenie  pojętych  ustaleń  w  trakcie  spotkania  Wójta 
z Prezydentem Krosna i  Burmistrzem Sanoka w sprawie budowy Zakładu Utylizacji  Odpadów. 
Pytając  czy to spotkanie miało charakter przyszłościowy , tak by zabezpieczyć pewne rozwiązania 
na  przyszłość  i  jednocześnie  zapytał   czy  ,  aby  nie  istnieje  zagrożenie  odbioru  odpadów 
komunalnych  z terenu naszej gminy w latach 2007-2009.

-  Radny Zygmunt  Ołowiańczyk  zapytał  kiedy zostaną  zamontowane okna do budowanej  szatni 
sportowej w Pielni.

-   Radnemu  Januszowi  Dębskiemu  Wójt  odpowiedział  między  innymi,  że  w  Krośnie  działa 
nowootwarty  Zakładu  Utylizacji  ,  z którym mamy podpisaną umowę na 15 lat.  Czas szybko 
biegnie,  a   śmieci  przybywa  i  jest  inicjatywa  Prezydnta  M.  Krosna  by  szukać  dalszych 
perspektywicznych  rozwiązań w zakresie gospodarki odpadami. 
W trakie tego spotkania poruszona została sprawa wyrażonej wcześniej  zgody na budowę Zakładu 
Utylizacji  Odpadów w Odrzechowej  podobnego jaki  obecnie  funkcjonuje w Krośnie.  Niemniej 
jednak jak Wójt zaznaczył obecnie trwają  poszukiwania terenu pod składowanie balastu i na to jak 
Wójt podkreślił nie ma i nie będzie naszej zgody , a jedynie rozmowy będą prowadzone w temacie 
budowy zakładu utylizacji  odpadów. W tym zakresie  padła propozycja  aby opracowana została 
ekspertyza  dla  Odrzechowej, a jej  koszt pokryją miasto  Sanok i Krosno, lecz czy się przyda nie 
wiadomo , bo w grę wchodzi również projekt Natura 2000. Wójt dodał, także że Zakład Krośnie 
budowany był  z myślą o odpadach z miast , natomiast trochę problemu stwarzają odpady ze wsi 
i padła propozycja budowy drugiego zakładu, a czy coś z tego wyniknie nie wiadomo, jest to w 
kwestii prowadzonych rozmów.

-  Radnemu  Zygmuntowi  Ołowiańczykowi  Wojt  odpowiedział,  że  wykonawca  ma  podpisaną 
umowę na zamontowanie okien w nowobudowanym budynku  szatni sportowej w Pielni w terminie
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do 30 września 2007 r. 

- Pan  Wiesłw  Józefczyk  Sołtys  wsi  Odrzechowa  oznajmił,  że  2001  r  podjęta  została  uchwała 
zebrania wiejskiego wyrażająca zgodę mieszkańców na budowę  nowoczesnego zakładu utylizacji 
odpadów  w Odrzechowej, natomiast nie było i nigdy  nie będzie zgody na składowanie balastu.

Ad.  6. Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  kolejnym 
punktem  porządku obrad, a  dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2007 r. 

W dyskusji głos zabrali :
-  Skarbnik  Gminy  Pani  Teresa  Pawłowska  przeanalizowała  po  stronie  dochodów  i  wydatków 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżcie gminy Zarszyn na 2007 r.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła  ,  że  członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  przedmiotowej  uchwały 
proponując o jej  przyjęcie. 

Wobec  braku  innych  głosów w dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu. 

Ad. 7.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

- Wójt Gminy przedstawiając celowośc i zasadnośc podjęcia przedmiotowej uchwały poinformował
między innymi, że w związku z brakiem własnych środków potrzebnych na sfinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na odcinku Nr 28 Zator-Sanok-
Medyka  od  miejscowosci  Zarszyn  -  Długie  –  Nowosielce”  istnieje  konieczność  zaciągnięcia 
kredytu w wys. 1 186 000 zł jako wkładu własnego na realizację w/w zadania.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finnasów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła,  że   członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  przedmiotowej  uchwały. 
Stwierdzając,  iż  zaciągnięcie  w/w kredytu  jest  zasadane gdyż   trwają  już obecnie  prace  przy 
realizacji tej inwestycji.

Wobec  braku  innych  głosów w dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu dłuterminowego. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu. 

Ad. 8.  W punkcie ósmym punkcie  porządku obrad przystąpiono do oceny stanu przygotowania 
placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2007/2008.

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, że członkowie Komisji zapoznali się  z informacją o stanie przygotowania 
szkół  do  rozpoczęcia  nowego  roku  szkolnego.  Informacja  ta  stanowi  załącznik  do  protokołu. 
Przewodniczący Komisji podkreślił jednocześnie , że stan przygotowania szkół do rozpoczęcia
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nowego roku szkolnego jest zadawalający, bowiem do tej pory udało się  w 80 %   wykonać
zaplanowane na ten rok remonty szkół,  zaś pozostałe drobne zadania są jeszcze w takcie realizacji. 
Następnie  Przewodniczący  Komisji  oznajmił,  iż  najpilniejszym  obecnie  zadaniem  do  realizacji 
będzie częściowa wymiana okien w Szkole Podstawowej w Jaćmierzu.

- Radny Ryszard Stączek zapytał,  jak na terenie gminy jest realizowany obowiązek wprowadzenia 
jednolitego stroju dla uczniów.

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego odpowiedział, 
że Komisja nie zajmowała się tym tematem , gdyż jest to zadanie dyrektora szkoły i rady rodziców.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  oznajmił,  że  Rada  Gminy  przyjęła 
sprawozdanie o stanie przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2007/2008.

Ad. 9.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu do 
zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zadaniem „Zespołu” jest 
ocena zgłoszonych kandydatur na ławników oraz przedstawienie na sesji Rady Gminy swojej opinii 
o  zgłoszonych  kandydatach,  a  w  szczególności  w  zakresie  spełnienia  przez  nich  wymogów 
określonych w ustawie. Ponadto Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż  Komisje Rady Gminy 
na swych posiedzeniach zgłosiły  do pracy w  w/w „Zespole” następujące kandydatury :
1.  Krystyna Trygar
2. Maria Węgrzyn
3. Ryszard Stączek
4. Edward Michalski

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Prezesa Sądu Rejonowego w Sanoku powołującego 
do  w/w składu osobowego „Zespołu”  przedstawiciela Sądu w osobie  Sędziego Sądu Rejonowego 
Panią  Krystynę Twardak – Terlecką.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zgłosił kandydaturę Wójta Gminy 
Pan Andrzej Betleja na Przewodniczącego „Zespołu”. 

-  W  związku  z  brakiem  dyskusji   Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  po 
uprzedmin otrzymaniu  zgody od wszystkich  proponowanych osób do  pracy    w omawianym 
„Zespole” podddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Uchwała podjęta 
została jednomyśnie.W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.

Ad. 10.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Zarszyn nr V/33/2007 z dnia 27 marca 2007 r 
w  sprawie  powołania  Rady  Społecznej  przy  Samodzielnym  Publicznym  Gminnym  Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. 

Wójt  Gminy  przedstawiając  celowość  i  zasadność  podjęcia  przedmiotowej  uchwały  powiedział 
między innymi , że w związku z rezygnacją Pani Agnieszki Rabickiej z członka Rady Społecznej 
SPG ZOZ w jej miejsce proponuje się kandydaturę Pana Henryka Drozda. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego oznajmił , 
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że członkowie Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  kandydaturę Pana Henryka Drozda na członka 
Rady Społecznej SPGZOZ w Zarszynie. 

 Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Zarszyn nr V/33/2007 z dnia 27 marca 2007 r w sprawie 
powołania  Rady  Społecznej  przy  Samodzielnym  Publicznym  Gminnym  Zakładzie  Opieki 
Zdrowotnej  w  Zarszynie.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W  głosowaniu  uczestniczyło 
15 radnych  Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11.   Kolejny punkt porządku obrad dotyczył  podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Rady Gminy Zarszyn NR III/16/2006 z dnia 28 grudnia 2006 r w sprawie zatwierdzenia  planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej na 2007 r. 

-Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek oznajmił,   iż  SPGZOZ w Zarszynie 
w 2006 r jak i I-szym półroczu 2007 r nie otrzymał dotacji z budżetu gminy.  Wobec powyższego 
nie  przeprowadzono  zaplanowanej   na   m-c maj  br.  kontroli  SGPZOZ w zakresie  właściwego 
wykorzystania  przyznanej  dotacji.  Mając  na  względzie  ilość  przeprowadzanych   w  ciągu  roku 
kontroli  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaproponował , by w zamian przeprowadzić kontrolę 
wykonania planu finansowego  ZEAS w Zarszynie za pierwsze półrocze 2007 r. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w zmiany uchwały  Rady Gminy Zarszyn  Nr  III/16/2006  z  dnia  28  grudnia  2006 r  w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2007 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 

Ad. 12.   W dwunastym punkcie porządku obrad przystąpiono do  podjęcia uchwały w sprawie 
rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Wójta  Gminy   dotyczącą  zaniedbania  ,  nienależytego 
wykonywania uprawnień właścicielskich   w stosunku do nieruchomości  stanowiących  własność 
gminy- drogi wewnętrznej  w obecności składającego skargę Pana Tadeusza Surgiewicza.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję w której głos zabrali :

-  Bogusław  Rakoczy  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  Przestrzennej  Rolnictwa  i 
Ochrony Środowiska , który odczytał uzasadnienie do projektu przedmiotowej uchwały.
Uzasadnienie to stanowi załącznik do protokołu.

- Wójt Gminy przedstawiając zaistniałą sytuację powiedział między innymi, że sprawa  konfliktu 
sąsiedzkiego ciągnie się już od 9 lat i zdaje się być nie do rozwiązania. Wcześniej były inne sprawy, 
a  obecna  dotyczy  szerokości  drogi  wewnętrznej  ,  która  to  do  czasu  konfliktu  nikomu  nie 
przeszkadzała.   Ze strony urzędu były podejmowane różnego rodzaju działania  mające  na celu 
złagodzenie  sporu  sąsiedzkiego.  W  2005  r  zostało  wszczęte  z  urzędu  postępowanie 
rozgraniczeniowe dotyczące działki Nr 1059 która stanowi własność gminy i jest drogą wewętrzną, 
gdzie nie obowiązują parametry drogi publicznej, gminnej. Następnie Wójt poinformował, że strona 
konfliktu Pan . E. Florian twierdzi, iż  ogrodzenie zostało wykonane w latach 50- tych , a nowe
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wybudowano   w miejsce  starego  i  tym samym granic  nie  zmieniano.Wójt  zaznaczył,  iż   Pan 
Florian  oświadczył   ,  że  ogrodzenia  nie  przesunie  ,  bo nie  naruszył  niczyich  granic.W dalszej 
wypowiedzi  Wójt  podkreślił  ,  że ze względów społecznych rozmowa z P.  Florianem  osobą w 
podeszłym   wieku  nie  daje  żadnych  rezultatów,  a  zaskarżenie  sprawy  do  sądu  celem 
wyegzekwowania ustaleń rozgraniczenia działki od Pana Floriana można by uznać z naszej strony 
za  krzywdzące.   Na zakończenie  Wójt  Gminy stwierdził,  że  cały czas  próbuje polubownie  ten 
konflikt  załagodzić.

Następnie za zezwoleniem Przewodniczącego Rady Gminy głos zabrał Pan  T. Surgiewicz który na 
wstępie   powiedział  między innymi  ,  że  od 28 lat   stara  się  się  utrzymywać  tę  sporną  drogę 
przejezdną  nawożąc  na  nią  żużel  i  żwir.   Obecnie  wobec  istniejącego   stanu  zawężenia  drogi 
pomiędzy budynkami i braku  swobodnego skrętu samochodem na swoją  posesję Pan. Surgiewicz 
zaproponował , aby Pan. Florian  usunął za swoim budynkiem  trzy elementy ogrodzeniowe co 
znacznie usprawni  mu przejazd samochodem.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podkreślił, iż zadaniem Rady Gminy nie jest 
rozwiązanie powyższego sporu jedynie uznać skargę Pana T. Surgiewicza za zasadą lub niezasadną.

-  Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa  i  Finansów  Pani   Krystyna 
Trygar   oznajmiła,  że członkowie Komisji  uczestniczyli  w wizji  lokalnej  na spornej  drodze.  W 
trakcie  tej  wizytacji  uznano,   iż  droga  ta  jest  utrzymana  w  dobrym  stanie  jest  przejezdna  , 
wystarczająco  szeroka  gdzie  z  łatwością  dotrze  tam  pogotowie  ratunkowe,  straż.  Ponadto 
Przewodnicząca Komisji stwierdziała, iż od wydanej decyzji rozgraniczeniowej żadna ze stron nie 
odwołała się. Ponadto Pan E. Florian jest starszym schorowanym człowiekiem i trudno by Wójt 
pozwał  go do Sądu o wydanie  nieruchomości.  Wiąże  się to z kosztami,  a jakim wyrokiem się 
zakończy  trudno  przewidzieć.  Przewodnicząca  Komisji  dodała,  że  takich  spraw  związanych  z 
zawężeniem  drogi   na terenie gminy    jest dużo  więcej i trudno aby gmina ponosiła z tego 
powodu koszty. Mając powyższe na uwadze członkowie Komisji uznali , że skarga na działalność 
Wójta Gminy w tym przedmiocie jest niezasadna.

-  Radny  Ryszard  Stączek  zabierając  głos  w  dyskusji  powiedział  między  innymi,  że  Wójt 
niejednokrotnie podejmował  i dalej  nie zaniechał podejmowania  działań  w celu rozstrzygnięcia 
sąsiedzkiego konfliktu jednak natrafił na „sarmacki upór”.Radny zaproponował by w dalszym ciągu 
poprzez mediacje dążyć do wspólnego porozumienia , stwierdzając , że  najgorszym  jest kiedy 
sąsiedzi   poprzez  swoje  postępowanie  niejednokrotnie  dążą  do  powstawania  problemu.. 
Zaapelował, by raz jeszcze wykazać dobrą wolę dodając , że cytuję   „przesunięcie ogrodzenia o 30 
cm  nie  jest  najgorszym  nieszczęściem  natomiast  pewne  decyzje  mogą  nieść  inne”  i  jest 
przeciwnikiem konfrontacyjnego rozwiązywania sprawy w sądzie.

-  Przewodniczący  Janusz  Konieczny  zapytał  Pana  Surgiewicza,  czy  rozwiązaniem  narosłego 
problemu byłoby  wykonanie  tej drogi z odpowiednim kątem pochylenia.

- Pan Tadeusz Surgiewicz odpowiedział, że przejazd do  jego domu jest zawężony, niemniej jednak 
najważniejszym  obecnie  jest  przesunięcie  przez  Pana  Floriana  trzech  końcowych  elementów 
ogrodzenia , co znacznie umożliwiłoby mu swobodny skręt samochodem z drogi na swoją posesję.

-  Sołtys  Franciszek  Gajejewski  również  zaproponował,  aby  raz  jeszcze  na  tej  spornej  drodze 
spotkać się  i podjąć się  próby doprowadzenia do polubownego załatwienia sporu przu udziale 
przedstawcieli Rady Gminy , sołtysa  bez kierowania sprawy na drogę sądową.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny kończąc ten temat stwierdził, cytuję „iż  obie 
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strony wierzą że osiągnięty zostanie kompromis .Dodając jednocześnie,że Rada rozumienie 
zdecydowane stanowisko P. Surgiewicza , który dąży do wyegzekwowania swoich pewnych racji.  
Komisja będąc na miejscu sporu rozumiała i  stanowisko Pana Floriana , który twierdzi że gdyby 
sprawa  została  wniosiona   do  Sądu   to  ją  wygra  przez  zasiedzenie.  Skoro  by  były  sugestie 
wszystkich zainteresowanych  również  i Pan Surgiewicza , żeby spróbować rozpocząć jeszcze  tą 
mediację zmierzającą do   przesunięcia tych  paru  elementów to należy z tego skorzystać i liczy na 
to , iż  Referat Gospodarki Komunalnej podejmie w tym kierunku odpowiednie działania”.

Wobec  braku  innych  głosów w dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad. 13.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 
uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Statucie  Samodzielnego  Publicznego  Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zarszynie. 

-  Kierownik  SPG  ZOZ  w  Zarszynie  uzasadniając  celowość  podjęcia  przedmiotowej  uchwały 
powiedział , że w związku z dostosowaniem nazwy osoby reprezentującej Zakład do nazewnictwa 
stosowanego  przez  NFZ  w umowach  na  usługi  medyczne  ,  zmianie  ulega  nazwa  „Kierownik 
Zakładu” na „Dyrektor Zakładu”. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publiczngo Pan Krzysztof 
Tomków  oznajmił,  że  członkowie  Komisji   pozytywnie  zaopiniowali  projekt  przedmiotowej 
uchwały.

Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Statucie  Samodzielnego 
Publicznego  Gminnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w  Zarszynie.  Uchwała  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.14.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapytał  dlaczego przy budowie chodnika 
wzdłuż drogi krajowej Nr 28 nie są odtwarzane dotychczasowe szerokości niektórych mostków do 
prywatnych posesji. Dodając przy  tym,  iż niektórzy właściciele posesji mając na to pozwolenie 
wykonali  i zainwestowali w te mostki do szer. 5,  a obecenie są one  zawężane do 3,5 m szerokości, 
i zapytał jaki kryteriami sugerowano się  w tym względzie. 

- Radny Adam Malik zawnioskował, aby młodzież gimnazjalna która dowożona  jest gimbusem  do 
Gimnazjum  w Zarszynie i Długiem , była odbierana  spod siedziby szkoły podstawowej w danej 
miejscowości.  Argumentując  to  tym  ,  że  do  szkoły  podstawowej  dochodzą  młodsze  dzieci  na 
piechotę , natomiast  młodziez gimnazjalna odbierana  jest prawie „spod” domu , a ponadto często 
kursujący gimbus niszczy nowowybudowane gminne drogi.

- Radny Ryszard Stączek poprosił o podanie liczby osób z  jaćmierskich sołectw , kórzy nie złozyli 
jeszcze wniosku o wydanie dowodu osobistego. Radny zaproponował, aby pracownik urzędu gminy 
mógł w któryś dzień dotrzeć z tymi wnioskami do starszych , schorowanych osób, którzy osobiście 
nie mogą  przyjechać do Urzędu Gminy. 
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-  Radny  Andrzej  Mindur  zapytał  kiedy  zostanie  pomalowany  dach  na  domu  kultury  w 
Odrzechowej. Drugie pytanie dotyczyło terminu rozpoczęcia remontu drogi wewnętrznej  Nr dz. 
372  w  Odrzechowej  i  odtworzenie  rowu  przy   tej  drodze  oraz   kiedy  zostane  wybudowane 
oświetlenie drogowe w tej miejscowości.

- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani Grażyna Borek poinformowała , że Starostwo Powiatowe 
w  Sanoku  zakupiło  koparkę  do  kopania  rowów  wzdłuż  dróg  powiatowych  i  poprosiła  o 
sporządzenie  wykazu tych tych dróg , przy których rowy te już należałoby przekopać.  Ponadto 
radna poprosiła o przesłanie do Starostwa Powiatowego w Sanoku konkretnej propozycji w kwestii 
remontu  drogi  powiatowej  Odrzechowa –  Osiedle,   by  ten  projekt  znalazł  odzwierciedlenie  w 
budżecie powiatu na 2008 -2009  i by mogły być podjęte w tej kwestii konkretne rozmowy.

- Sołtys Wiesław Józefczyk powiedział, że ze strony sołectwa podjęto  pewne działania w zakresie 
próby przeprowadzenia  remontu  drogi  powiatowej  Odrzechowa -Osiedle.  A to   między innymi 
przyjęto w tej sprawie uchwałę zebrania wiejskiego określającą kierunki działania,  która została 
skierowana do Starostwa Powiatowego w Sanoku i  Wójta  Gminy.  Przeprowadzone już zostały 
w tej sprawie rozmowy w Starostwie , aby jak najszybciej rozpocząć remont tej zniszczonej drogi. 

-  Radny Ryszard  Stączek  poprosił  Radną Rady Powiatu  i  Wójta  Gminy o zainteresowanie  się 
złożoną  przez  niego  w  2004  r  interpelacją  w  sprawie  modernizacji  dróg  powiatowych  relacji 
Zarszyn Turze Pole ( do granicy z powiatem sanockim) oraz Zarszyn – Odrzechowa , pod kątem 
docelowego wyznaczenia  i  urządzenia  trasy turystycznej,  łączącej  atakcyjne  turystycznie  tereny 
Odrzechowa-Pastwiska – Jaćmierz , gdyż obecnie w tym temacie nie ma żadnej bliższej informacji.
Ponadto radny poprosił o włączenie remontu drogi powiatowej Zarszyn – Brzozów jako zadanie 
priorytetowe dla Powiatu Sanockiego.

-  Pani  Aleksandra  Rysz  Sołtys  wsi  Posada  Zarszyńska  poruszyła  sprawę  spalania  śmieci  na 
posesjach przez niektórych mieszkanców i poprosiła Wójta by w tej sprawie zaczął podejmować 
bardziej radykalne rozwiązania.

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk ponownie poprosił o przydzielenie z budżetu gminy środków na 
budowę szatni sportowej w Pielni. Radny podkreślił jednocześnie,  iż obecnie młodzież wiejska nie 
ma gdzie się spotykać , gdyż nie ma żadnych klubów, świetlic, a szybkie ukończenie budowanej 
szatni  sportowej  w Pielni  pozwoliłoby wygospodarować  i  urządzić  pomieszczenie  świelicy  dla 
tamtejszej młodzieży. 

- Radny Krzysztof Tomków zwrócił uwagę na to, iż obecnie poprzez dofinansowywanie różnego 
rodzaju  inwestycji  ze   środków  UE  zatraca  się  wsród  społeczeństwa  ,  młodzieży  aktywność 
społeczną na rzecz swojego środowiska ,  biernie czekając ,  aż cytuję „Unia za nas wybuduje”. 

- Radna Alfreda Gierad oznajmiła iż musi się pochwalić , że  w miejscowości Odrzechowa  powstał 
Klub  Inwencji  Kulturalnych  i  Społecznych  gdzie  młodzież  spotyka  się  i  aktywnie  uczestniczy 
w życiu społecznym wsi i gminy i w ten sposób został im właściwie zorgnizowany czas wolny.

- Radny Janusz Dębski podkreślił, że na terenie miejscowości Długie prężnie działa jednostka OSP 
gdzie  młodzież  chętnie  trenuje  ćwiczy  przed  różnego rodzaju  zawodami  strażackimi.   Ponadto 
radny  zaapelowal  do  radnej  Rady  Powiatu  Sanockiego   o  poparcie  w  sprawie  włączenia   do 
realizacji w budżecie Starostwa na 2008 r. remontu drewnianego mostu na drodze powiatowej w 
Długiem k. kościoła. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapytał, czy przy realizacji budowy chodnika
wzdłuż  drogi  krajowej  Nr  28  w  Długiem   istnieje  możliwość  przebudowy  obecnego  placu 
manewrowego dla gimbusa przy SP i Gimnazjum  w Długiem.

- Radna Krystyna Trygar ponownie zgłosiła problem rozwalającego się budynku po zm. Kijaku  w
Posadzie Zarszyńskiej. Radna stwierdziła, że ten usytuowny przy ścieżce rozpadający się  budynek 
stwarza zagrożenie  dla  przechodzących  tam osób i  poprosiła  by skierować pismo do obecnego 
właściciela budynku o jego odpowiednie zabezpieczenie.  

Ad. 15.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili :

-  Kierownik  Referatu  Inwestycji  i  Gospodarki  Mieniem  Gminy  Pan  Eugeniusz  Mazur 
odpowiedział, że budowa chodnika wdłuż drogi krajowej Nr 28 zatwierdzona i realizowana jest na 
podstawie  opracowanego   projektu.  Niemniej  jednak  przy  rozpoczęciu  tych  prac  pojawił  się 
problem  szerości  mostków,  zjazdów  na   lokalne  drogi  do  zabudowań.  W  tej  sprawie  były 
przeprowadzone rozmowy z wszystkim zainteresowanymi i  zdecydowano,  iż mostki te będą  mieć 
szerokość  zgodnie z zatwierdzonym projektem bądź z ustaleniami w trakcie budowy z Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych.
-  Ponadto  Kierownik  poinformował,  że  będą  prowadzone  rozmowy  w  sprawie  możliwości 
odpowiedniego   przygotowania  placu  manewrowego  dla  gimbusa  dowożącego  młodzież  do 
Gimnazjum w Długiem.

-  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  Przestrzennej  i  Rolnictwa  Pan Bogdan Rakoczy 
oznajmił,  że  malowanie  dachów na  obiektach  komunalnych  będzie  się  odbywać   sukcesywnie. 
Prace przy remoncie drogi wewnętrznej Nr dz. 372 i odtworzeniu rowu wzdłuz tej drogi odbywać 
się  będzie  w miarę pozyskania środków finansowych.  Natomiast  w kwestii  rozwalającego się 
budynku w Posadzie Zarszynskiej Kierownik Rakoczy odpowiedział,  że niezwłocznie zajmie się 
tym tematem.

- Dyrektor ZEAS Wojciech Twardy odpowiadając na wniosek Adama Malika dotyczący odbierania 
młodzieży  gimnazjalnej  spod  siedziby  budynku  szkoły  podstawowej   zaznaczył,   iż  z  punktu 
widzenia ZEAS jest za takim rozwiązaniem, niemniej jednak w tym temacie należy przeprowadzić 
dyskusję z rodzicami i dyrektorami szkół.

- Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia  Pani Bogumiła Bętkowska poinformowała , że 
zgodnie z ustawą młodzież gminazjalna dowożona jest do szkoły w przypadku  odległości  większej 
niz  cztery  kilometry  od  szkoły.  Odbieranie  młodzieży  gimnazjalnej   z  kilku  punktów utrudnia 
organizację  zajęć  lekcyjnych  dodając,  że  w  tym  względzie  „jako  gmina  jesteśmy   za  bardzo 
opiekuńczy”. 
 
Na dalsze pytania odpowiedzi udzielił Wójt :

- Radnemu Ryszardowi Stączkowi oznajmił, że jeżeli będzie taka potrzeba to napewno pracownik 
odpowiedzialny za wymianę dowodów  osobistych  dotrze do tych osob, które nie będą w stanie 
dojechać  do urzędu gminy.

-  Radnemu  Andrzejowi  Mindurowi  w  sprawie  projektu  budowy  oświetlenie  drogowego 
w Odrzechowej Wójt odpowiedział, że sprawa ta jest na etapie wszczęcia postępowania o wydanie 
pozwolenia na tę budowę, natomiast rozpoczęcie tej budowy nastąpi w miarę pozyskania środków 
finansowych. 
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- W kwestii naprawy dróg powiatowych na terenie naszej gminy Wójt poinformował,że
uruchomiona  została prodecura w sprawie przejęcie drogi powiatowej  Długie – Pielnia na stan
gminy  i ogłoszony został przetarg na jej remont. Natomiast w sprawie remontu drogi powiatowej
Odrzechowa  -  Osiedle  Wójt  wyjaśnił,  że  w  tym  temacie  prowadził  rozmowy  w  Starostwie 
o ewentualnym przejęciu tej drogi  na stan gminy. Na przeprowadzenie  remontu tego 3 km odcinka 
drogi potrzeba będzie ok. 2 ml zł i Wójt zaznaczył, że wystąpi z wnioskiem o  przejęciu tej drogi w 
przypadku dofinansowania jej remontu  i poniesienie 75 % kosztów  ze strony Starostwa , 25 % 
gmina , natomiast na opracowanie dokumentacji po 50 % kosztów. Jest to temat do przemyślenia 
i Wójt dodał , że na tego typu drogi trudno będzie pozyskać środki  pozabudżetowe z programów 
unijnych. 

- Pani Sołtys z Posady Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że trudno jest trafić do świadomości ludzi 
o szkodliwości spalania śmieci, a  szczególnie plastików.

- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi  odpowiedział,  że  być  może w tegorocznym budżecie 
znajdą się jeszcze środki na ukończenie budowy szatni sportowej w Pielni. 

-  Radnemu  Krysztofowi  Tomkowi  odpowiedział,  że  jest  zawsze  otwarty  na  sprawy młodzieży 
i chętnie odpowie na wszelką inicjatywę w zakresie zagospodarowania wolnego czasu młodzieży. 
To jednak wszystko musi być zorganizowane ,  niestety  jak do tej pory brak jest takich działań na 
szerszą skalę.

- Sołtys  Pan Wiesław Józefczyk zaproponował,  aby zanim powstanie coś oficjalnego w kwestii 
przejęcie drogi powiatowej Orzechowa- Osiedle na stan gminy,   jeszcze próbować wysondować 
jaka wersja jest najlepsza, ewentualnie przyjrzeć się jak to robią inne gminy. 

-Dyrektor SPGZOZ w Zarszynie Pan Dariusz Wanielista stwierdził, że  nie widzi możliwości aby 
Starostwo Powiatowe w Sanoku sfinansowało w 75 % remont drogi Odrzechowa-  Osiedle.

-  Sołtys  Posady Jaćmierskiej  zaapelował  o  postawienie  przy Szkole  Podstawowej  w Jaćmierzu 
wiaty dla młodzieży oczekującej na gimbus. 

- Na zakończenie Wójt odpowiedział Panu Wiesławowi Józefczyk, że przedstawiony przez niego 
wyżej  cytowany  wariant  w sprawie  remontu  drogi  powiatowej  Odrzechowa-  Osiedle  jest  jego 
zdaniem skuteczniejszy i szybszy do realizacji i taki przedstawi Staroście do realizacji. 

Ad. 16.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował 
wszystkim  zebranym za aktywny  udział w obradach i ogłosił ósmą  sesję Rady Gminy Zarszyn 
w bieżącej kadencji za zamkniętą.

Przewodniczący 
        Rady Gminy Zarszyn    

Protokołowała: Janusz Konieczny   
Irena Kasza     

               




